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2017-412 

Kære Johnny Svendborg 

Tak for jeres henvendelse af 17. marts 2017 vedrørende ombygningen af Aarhus 

Hovedbanegård.  

Jeg er bekendt med den debat elektrificeringen i Østjylland – herunder om-

bygningen af Aarhus H - har rejst i Aarhus. Banedanmark er på nuværende 

tidspunkt i gang med undersøgelserne, og de konkrete løsninger samt omkost-

ningerne forbundet med disse er ikke lagt fast endnu. Banedanmarks undersø-

gelser vil være klar til politisk behandling i slutningen af året, hvorfor jeg på 

nuværende tidspunkt ikke har grundlaget for at kunne forholde mig til, hvilken 

løsningsmulighed der er den bedste på Aarhus H. 

Ombygning af Aarhus H er nødvendig for at kunne elektrificere jernbanen gen-

nem Østjylland. Selv om regeringen ikke er en del af forligskredsen bag Tog-

fonden, som har besluttet elektrificeringen, er regeringen dog positiv over for 

denne del af aftalen. Elektrificeringen af hovedbanenettet i Østjylland muliggør 

således at strækningen kan betjenes af moderne, eldrevne tog til gavn for både 

passagerer og miljø. 

Jeg vil sørge for, at Akademiraadets udtalelse indgår i overvejelserne om en 

løsning for elektrificeringen af Aarhus H. 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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